
Op 8 februari jl. stelde de CU-fractie enkele (aanvullende) vragen over Klimaatadaptatie. Deze mail 
voorziet in de beantwoording. 
 
Vraag 1 – Kan de wethouder aangeven hoeveel bomen (in eigendom en beheer van de gemeente 
West Betuwe) er in 2020 in West Betuwe gekapt zijn? En hoeveel bomen (in eigendom en beheer van 
de gemeente West Betuwe) zijn er in 2020 geplant? En op welke locaties? Wij ontvangen daarbij 
graag de analyse uit het beheerssysteem.  
 
Er zijn in 2020 per saldo 843 bomen bijgekomen met inbegrip van 153 gemeentelijke bomen waarvoor 
een kapvergunning is verleend.  
Als de gemeente zelf bomen kapt is het geen vanzelfsprekendheid dat er nieuwe bomen geplant 
worden op de plaats van kappen. Ook kan herplant in een volgend plantseizoen plaatsvinden. Zo 
worden bijvoorbeeld bomen op een ongeschikte standplaats niet herplant. In het ‘oude beleid’ was er 
een zeer beperkt budget voor vervanging waardoor er slechts in enkele gevallen herplant plaatsvond.  
 
Onderstaand overzicht geeft een analyse uit het beheersysteem waaruit blijkt per kern hoe het 
bomenbestand zich in 2020 heeft ontwikkeld. 
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De toename is met name toe te schrijven aan nieuwbouwprojecten. Ook is in 2020 een belangrijke 
upgrade doorgevoerd met de Basisregistratie Grootschalige Topografie (BGT) en in het samenvoegen 
van de beheersystemen uit de voormalige gemeenten.  
   
In het ‘nieuwe beleid’ is er 30% van het gevraagde budget voor vervanging beschikbaar gesteld 
waardoor ook in de toekomst keuzes gemaakt moeten worden en prioriteiten gesteld moeten worden. 
Daarom zal vervanging conform het nieuwe beleid zich met name toespitsen op het meeliften bij 
infrastructurele projecten (wegen en riolering).  
In het nieuwe beleid wordt een kwaliteitsslag gemaakt in het bomenbestand. Deze richt zich op het 
verwijderen van zieke essen en kaprijpe populieren en het uitdunnen van bomen die onderling te 
weinig ruimte hebben en/of op een verkeerde standplaats staan. Door deze slag neemt het aantal 
bomen af (kwantiteit) terwijl de kwaliteit van het bomenbestand toeneemt. De afname van aantallen 
maakt deel uit van de taakstelling die voor het groenbeheer in het nieuwe groenbeleid is vastgesteld. 
 
Vraag 2 – Een aantal inwoners uit onze gemeente zou graag kleine boompjes uit hun eigen tuin 
willen herplanten in gemeentegrond. Heeft de gemeente grond/stukjes land beschikbaar die nu niet 
gebruikt worden of als zgn ‘pauzegronden’ in de boeken staan? Kan hiervan een overzicht gegeven 
worden? En op welke manier kunnen inwoners hierover in contact komen met de gemeente? 
 
Gronden die de gemeente in bezit heeft voor toekomstige ontwikkelingen, ook al zijn deze 
toekomstige ontwikkelingen niet altijd even concreet, komen niet in aanmerking voor het planten van 
bomen. Op het moment dat plannen in ontwikkeling gaan moeten obstakels (o.a. bomen en 
beplanting) verdwijnen en dan is “particuliere aanplant” voor niets geweest. De aanplant kan op deze 
locaties niet tot volle wasdom / uitgroei komen. Dat leidt tot teleurstelling, schiet z’n doel voorbij en 
leidt mogelijk tot bezwaar hetgeen voor de planvorming op gemeentelijke gronden ook niet goed is en 
kostenverhogend werkt. Daarnaast loopt de gemeente een risico dat er natuur ontstaat op 
braakliggende percelen die uiteindelijk tegenstrijdige belangen kunnen opleveren in het kader van de 
Natuurwet (flora en faunawet). 
Andere gronden kent de gemeente niet, we hebben geen zgn. ‘pauzegronden’. De gronden in eigendom 
van de gemeente worden ingericht en beheerd en heeft in meerdere of mindere mate een functie. 
 
Met de taakstelling gemeente financieel in evenwicht wordt het te beheren groenareaal ingeperkt 
(soberder, efficiënter, beheersmatig goedkoper). Daarnaast is de beplanting van particulieren vaak 
minder van vorm en groei eigenschappen dan gemeente plantgoed. Hierdoor ontstaat vaak een 
minder vitale beplanting, welke meer beheer vraagt. 
 
Inwoners kunnen op dit moment via een initiatief of participatie aanspraak doen op een aanvraag 
leefbaarheidsbudget en of groen-doen verklaring. Maar als de grond weer nodig is of beheersmatig 
versoberd / niet onderhouden wordt, dan zal de gemeente de beheersactiviteiten en inrichting moeten 
overnemen.  
Inwoners kunnen hiervoor contact opnemen met de gebiedsmakelaars en/of team beleid en beheer. 
 

 


